
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat het is
aangenomen.

In stemming komt onderdeel D, zoals
het is gewijzigd door de aanneming
van het amendement-Cornielje c.s.
(stuk nr. 5).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de SP, de PvdA, D66, het
CDA, de groep-Nijpels, het AOV, de
Unie 55+ en het lid Hendriks voor dit
onderdeel hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat het is aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Nieuwe bepalingen inzake De
Nederlandsche Bank N.V. in
verband met het Verdrag tot
oprichting van de Europese
Gemeenschap (Bankwet 1998)
(25719).

(Zie vergadering van 12 februari
1998.)

De artikelen 1 t/m 16 worden zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-Witteveen-Hevinga c.s.
(stuk nr. 10).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fractie van
de SP tegen dit gewijzigde amende-
ment hebben gestemd en die van de
overige fracties ervoor, zodat het is
aangenomen.

Artikel 17, zoals het is gewijzigd door
de aanneming van het gewijzigde
amendement-Witteveen-Hevinga c.s.
(stuk nr. 10), wordt zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-Hoogervorst c.s. (stuk
nr. 11) tot invoeging van een nieuw
artikel 17a.

De voorzitter: Ik constateer, dat dit
gewijzigde amendement met
algemene stemmen is aangenomen.

De artikelen 18 t/m 32 en de
beweegreden worden zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het wetsvoorstel.

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de PvdA, D66, het GPV,
de RPF, de VVD, het CDA, de
groep-Nijpels, het AOV, de Unie 55+,
de CD en het lid Hendriks voor het
wetsvoorstel hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat het is aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Regels inzake gemeenschappe-
lijke wisselkoersarrangementen
van de euro, alsmede wijziging
van enkele andere wetten
(25679).

(Zie vergadering van 12 februari
1998.)

Artikel 1 wordt zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Ybema c.s. (stuk nr. 7, I).

De voorzitter: Ik constateer, dat dit
amendement met algemene
stemmen is aangenomen.
Ik stel vast, dat door de aanne-

ming van dit amendement het
andere op stuk nr. 7 voorkomende
amendement als aangenomen kan
worden beschouwd.

Artikel 2, zoals het is gewijzigd door
de aanneming van het amendement-
Ybema c.s. (stuk nr. 7, I), wordt
zonder stemming aangenomen.

De voorzitter: Ik merk op, dat door
de aanneming van het amendement-
Ybema c.s. (stuk nr. 7, II) een nieuw
artikel 2a is ingevoegd.

De artikelen 3 t/m 7 en de beweegre-
den worden zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het wetsvoorstel.

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fractie van
de SP tegen het wetsvoorstel hebben
gestemd en die van de overige
fracties ervoor, zodat het is aangeno-
men.

De vergadering wordt enkele
ogenblikken geschorst.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Gemeente-

lijke herindeling in de Bommeler-
waard (25655);
- het wetsvoorstel Samenvoe-

ging van de gemeenten Buren,
Lienden en Maurik (25656).

De algemene beraadslaging wordt
geopend.

©

Mevrouw Noorman-den Uyl (PvdA):
Voorzitter! In het wetsvoorstel over
de gemeentelijke herindeling wordt
voorgesteld om de Bommelerwaard
in twee nieuwe gemeenten in te
delen. Het gaat daarbij om een
gemeente met 24.500 inwoners,
Zaltbommel, en een met 22.000, de
gemeente Maasdriel. Zo worden de
gemeenten Zaltbommel, Brakel en
Kerkwijk tot een gemeente Zaltbom-
mel samengevoegd. De gemeenten
Ammerzoden, Hedel, Heerewaarden,
Maasdriel en Rossum worden in het
wetsvoorstel tot een gemeente
Maasdriel samengevoegd.
Ongeveer elf jaar geleden

strandde een herindelingsvoorstel
van drie gemeenten in de Bommeler-
waard in de Eerste Kamer. De
frustratie daarover, evenals het
gemor over de – toen niet vergoede
– voorbereidingskosten klinken soms
in het gebied nog luid door. De
PvdA-fractie vindt dat nu een
herindeling nodig is. Het uiteindelijke
wetsvoorstel mag niet weer stranden
in de Eerste Kamer. Je kunt dat de
mensen en de gemeenten in dat
gebied niet aandoen. En ik meen dat
iedereen het daarover wel eens is.
Wat moet het worden? Een, twee

of drie? De regering heeft het
voorstel van de provincie overgeno-
men die een samenvoeging tot één
gemeente een brug te ver vindt. Het
voorstel is dus eigenlijk een
compromis. Voor veel mensen is het
een next-bestoplossing. Niet de
eerste keuze, maar wel een vorm
waarin de meesten zich kunnen
vinden.
Bij de gemeentelijke herindeling

gaat het om twee belangrijke
factoren.
De eerste factor is dat de

samenvoeging moet leiden tot een
vitale gemeente die groot genoeg is
om de taken, gezien de ligging, en
de verantwoordelijkheden de
komende jaren op een kwalitatief
goede manier invulling te geven. Ik

Voorzitter

Tweede Kamer
Gemeentelijke herindeling Bomme-
lerwaard c.a.
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